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Letní hrátky

Zastupitelstvo obce
13. zasedání Zastupitelstva obce Střelice se

konalo 1. července 2004 v zasedacím sále
Obecního domu a zúčastnilo se ho 13 členů ZO.
Bylo zahájeno v 18:00 hodin starostou obce
Mgr. Marešem, který v úvodu seznámil přítomné
s programem jednání. Zapisovatelkou byla
jmenována Helena Ferdusová. Ověřovateli zápisu
byli zvoleni paní Mgr. Helena Fialová a paní Petra
Vidláková, do návrhové komise pan Jaromír Doubek
a paní Ing. Dagmar Pavlíková.

Pan Miroslav Göth seznámil s kontrolou plnění
usnesení z 12. zasedání ZO. Trvá úkol
z 10. zasedání týkající se napojení domů na
kanalizaci a úkol poskytovat občanům, kteří se
napojují na veřejnou kanalizaci, potřebné údaje -
- to se průběžně děje. Na 12. ZO byl starosta
pověřen podpisem smlouvy s Jihomoravskou
plynárenskou, ta zatím nebyla podepsána,
protože STL plynovod ještě není zkolaudován.
Zatím nebyla podepsána dle požadavku bodu 8b
smlouva o smlouvě budoucí s firmou Axida ohledně
bezúplatného převodu pozemků v lokalitě Vršovice.
Návrh je předkládán dnešnímu zastupitelstvu.

Místostarosta RNDr. Sklenář podal zprávu
o činnosti Rady obce v období od 12. zasedání
zastupitelstva do dnešního dne. Rada zasedala
celkem 2x, 7. a 21. 6. 2004. Účast - 1 radní byl
omluven, účast ostatních radních byla stoprocentní.
Ke zprávě o činnosti RO nebyly připomínky.

Starosta informoval o FRB. Ve FRB je
v současné době 1.555.068,- Kč. Byla podána
1 žádost - podal ji pan Roman Audy, a to ve výši
430.000,- Kč. Půjčka mu byla schválena.

Zastupitelstvo uložilo RO, aby uzavřela smlouvu
ohledně darování komunikace a sítí v nově stavěné
ulici za Vršovicemi. Smlouva zatím uzavřena
nebyla, a to proto, že se s ní mají nejdříve seznámit
zastupitelé. Pan Ing. Fučík měl připomínku,
že je potřeba doplnit dodatek v čl. I/4, II/4 ve znění:
...dokončení komunikace a chodníků. ZO pověřuje
starostu podepsáním této smlouvy s dodatkem
podle připomínky pana Ing. Fučíka.

Krajský úřad JMK dává možnost čerpat
z vlastního Fondu životního prostředí
v podprogramu 2 dotace na výstavbu ČOV a
kanalizací. Na tento program nás upozornila VHS
v souvislosti s vícepracemi (možnost získat na
tyto dotaci). RO rozhodla, že by bylo dobré
o dotaci požádat (je možná při souběhu podpor
do výše 50 % vlastních nákladů), sepsala koncept
žádosti a přiložila jej ke schválení. Členové
ZO vyslovili souhlas.

Starosta informoval o jednání 18.6.2004 na OÚ
týkající se připomínek k návrhu zóny havarijního
plánování ohledně podniku Čepro, středisko
09 Střelice. Kromě toho navrhl HZS JMK výměnu
stávajících sirén (hasička, ZŠ) za akustické,
které by zároveň hlasově sdělily druh nebezpečí.
1 siréna stojí 160.000,-Kč, HZS by dal
padesátiprocentní dotaci, zbytek by musela platit
obec. Starosta zaslal žádost na Čepro, zda by se
nemohlo na instalaci sirén finančně podílet.

Pan Ing. Trnka navrhl, že by bylo dobré přidat ještě
1 sirénu na obratišti na Nové ulici, protože je to
v havarijní zóně. Paní Hloušková upozornila,
že by bylo lepší vyzkoušet, kde není sirény slyšet a
tam potom umístit další sirénu. Pan Doubek měl
připomínku, že by bylo dobré zjistit, jaký vliv má
havarijní zóna na územní plán a výstavbu. ZO vzalo
bez připomínek na vědomí navrhovaný rozsah
havarijní zóny a pověřuje starostu, aby: a) jednal
s HZS JMK o zřízení 2 (případně dalších) sirén
s hlasovým sdělováním druhu nebezpečí, b) prověřil
vliv havarijní zóny na územní plán a výstavbu.

V dalším bodě seznámil starosta s možností
prodeje domku č. p. 504 a pozemku p. č. 1445/1
manželům Kachlíkovým za cenu dle znaleckého
posudku se zaokrouhlením za 230.000,- Kč.
Podmínkou prodeje je věcné břemeno - pan Kachlík
bude užívat dům. Zastupitelé s prodejem souhlasili.

Starosta také informoval o návrhu prodeje
několika obecních pozemků:
• prodej pozemků pod garážemi na ulici Tetčická,

navrhovaná cena 250,- Kč za m2,
• prodej pozemku p. č. 6627/2 panu Válkovi

za cenu dle znaleckého posudku 7,- Kč za m2,
• prodej pozemku p. č. 384 KN pod bytovým

domem č. p. 641 majitelům bytů, navrhovaná
cena je 150,- Kč za m2.

Všechny prodeje pozemků členové ZO schválili.
Starosta informoval o možnosti odkoupení

pozemků p. č. 995/9 - část a p. č. 1025/2 od manželů
Aleny a Františka Doležalových za 250,- Kč za m2

na komunikaci, zastupitelstvo souhlasilo.
Dále Mgr. Mareš seznámil s informací Sdružení

cyklistická stezka Brno-Vídeň. Sdružení s podporou
fondů EU by chtělo stezku Brno-Vídeň doplnit
několika dílčími okruhy, mezi něž patří i okruh
„Přírodním parkem Bobrava“. Okruh by měl mít
částečně naučný charakter, dále se předpokládá
vybudování odpočinkových zastavení s přístřešky.
Objevil se názor, že území kolem Bobravy je tak
pěkné proto, že není tolik zpřístupněno, pokud tudy
povede cyklostezka, tak vzniknou problémy,
např. s odpadky apod.. Navíc všechny cesty

nejsou obecní, ale i lesní správy a slouží lesákům
ke svozům dřeva a zemědělcům ke svozu sena
ze sečení luk. Došlo by tedy ke střetu zájmů.
Starosta upozornil, že stezka by se nebudovala,
ale využily by se stávající cesty, jen by se doplnilo
značení, po těchto cestách stejně cyklisté jezdí.
Bylo dohodnuto, že se vedení obce pokusí vyjednat
přijatelné podmínky pro obec.

V různém se řešily a následně byly schváleny
tyto body:
• Odměny neuvolněným zastupitelům, částky

vyplývají z tabulky, s níž byli zastupitelé
seznámeni.

• Rozpočtové opatření č. IV/04 - rozpočet obce
se opět upravoval a úprava příjmů činí
1.838.000,- Kč, výdajů činí 2.825.000,- Kč,
celkem jsou příjmy a výdaje 65.688.300,- Kč.
Rozpočet je vyrovnaný.

• Proplacení víceprací firmě VHS Brno na stavbě
ČOV a kanalizace ve výši 466.122,- Kč/bez
DPH. Jednání se zúčastnil Ing. Fučík, Mgr. Mareš,
RNDr. Sklenář, AP investing, pan Mašíček z VHS.
Ing. Pikola jednal s Ing. Fučíkem, práce,
které požadují, byly nad rámec zadání. Ing. Pikola
udělal rozbor - dešťová zdrž je větší než byla
naplánována, větší je i kalojem, technologie podle
požadavků VHS je o 180.000,- Kč dražší.
Je nutné, aby to zkontroloval stavební dozor.
Proplacení víceprací firmě VHS Brno na stavbě
ČOV bylo odsouhlaseno po schválení stavebním
dozorem a se splatností v r. 2005.

V diskusi občanů vystoupil pan Ing. Vít Benáček
s dotazem, zda paní Charvátová již zahájila stavební
řízení na likvidaci chodníku k fotbalovému hřišti.
Odpověděl mu místostarosta RNDr. Sklenář,
že žádáme o dodatečné povolení stavby z důvodu,
že je stavba veřejně prospěšná.

Návrh usnesení 13. zasedání Zastupitelstva
obce přečetla Ing. Dagmar Pavlíková a členové ZO
ho schválili.

Starosta obce poděkoval přítomným za účast a
ukončil zasedání ve 20:10 hodin.

Rada obce
Rada obce (dále jen RO) zasedala jedenkrát,

a sice na 41. zasedání. Projednávala a řešila
následující záležitosti:
• schválila postupně vydání Střelického

zpravodaje č. 8 (srpen) 2004,
• ve spolupráci se stavební komisí průběžně
řešila řadu žádostí ke stavebním aktivitám
našich občanů,

• stav realizace připojování obecních budov
na veřejnou kanalizaci: u restaurace U Trnků
je třeba vyřadit septik a zkoumá se jak tuto
budovu napojit; u nové školy ZŠ se bude
napojení realizovat v nejbližší době;

• u zdravotního střediska je situace poněkud
složitější, kamerové zkoušky zjistily, že nelze
starou betonovou kanalizaci na Školní využít,
proto jsme se rozhodli připojit ZS na kanalizaci
v ulici Komenského čerpáním; bylo požádáno
o vypracování projektu,
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• pro bytový dům je konečně hotova kolaudace

přípojky plynovodu STL pod silnicí a je
podepsána smlouva s JMP a konečně bude
nebo snad již je výkop v chodníku zasypán;
omlouváme se za delší dobu nepříjemné situace
pro zde bydlící občany (zejména manželé
Jahodovi), která byla způsobena velkým
výkopem v chodníku,

• stále máme v plánu provést slibované
návštěvy občanů, bohužel zpracování
konečných výkresů firmou CZK se opozdilo,
takže slíbené konzultace budeme provádět
v průběhu srpna a září,

• konečně se podařilo díky společnému úsilí v této
věci angažovaných osob (obec, pan
J. Štveráček sen., pan A. Liška, pan Pazourek)
postavit dříve zbořený plot nalevo od MŠ
v cihelně, děkujeme touto cestou panu Radkovi
Tomšů za bezplatné poskytnutí pletiva na celou
délku plotu,

• dopravní značení v lokalitě začátek
Ant. Smutného a ul. Pod Lipami je již realizováno,
ale návštěvníci koupaliště opět parkují
nedovoleně na ul. Ant. Smutného přímo naproti
vjezdu na koupaliště a snižují tak zde výrazně
bezpečnost silničního provozu a navíc
bezohledně blokují našim občanům vjezdy
do jejich RD; upozorníme je na tuto skutečnost
zatím formou varování,

• panelová komunikace na prodloužení ulice
Komenského je dokončena, je však třeba
provést její zaměření a všech sítí pod ní,

• na výzvu HZS JMK byla zaslána žádost
o investiční dotaci na nahrazení stávajících dvou
rotačních sirén sirénami elektronickými,
které jsou modernější a lze pomocí nich varovat
občany při případné hromadné havárii i relací
ve formě všem srozumitelného předem
připraveného mluveného varování,

• RO na doporučení ZO i stavební komise se bude
zabývat dopadem plánované zóny havarijního
plánování - ZHP (která je zatím v návrhu)
na obec a na občany, žijící v této zóně (stavební
aktivity, pojištění a ochrana majetku, ...) a dokud
nebude věc řádně vyjasněna orgány státní
správy, nehodlá ZHP schválit,

• RO odsouhlasila umístění znaku obce Střelice
ve fakultní nemocnici v Brně-Bohunicích.

RNDr. Luděk Sklenář, místostarosta

Komentář ke zkreslené zprávě
V minulém čísle Střelického zpravodaje,

ve zprávě z 12. zasedání zastupitelstva obce
Střelice v souvislosti s výměnnou obecního
pozemku s firmou AXIDA týkající se výstavby nové
ulice za Vršovicemi mně byla vložena do úst slova,
která jsem nikdy nevyslovil a celkový význam této
věty je zkreslený. Cituji uvedenou větu: Pan
Smutný... „Nepodporuje výstavbu domů v této
lokalitě a celkově je proti rozšiřování obce a
přistěhovávání cizích lidí.“
Řekl jsem: „Z principu nemohu zvednou ruku

pro tuto výměnu pozemku, protože v minulosti
v radě obce bylo řečeno, že obec nebude tato
akce stát ani korunu...“ Současně je potřeba můj
výrok chápat v kontextu s opakovaným
veřejným vystoupením v radě i zastupitelstvu
obce Střelíce, kde jsem vyslovil svůj názor:
„Že by vedení obce do doby než budou
opraveny komunikace, chodníky, provedeno
ozelenění, atd. ve stávajících zastavěných částí
obce, nemělo podporovat hromadnou výstavbu
a rozšiřování obce. I potom by obec měla

při svém rozšiřování brát ohled na kapacitu
nově vybudované čistírny odpadních vod a další
infrastruktury.“

Současně jsem upozorňoval na problematiku
výstavby a osídlování tzv. satelitních městeček a
tlumočil špatné zkušenosti starostů sousedních
obcí, se kterými přicházím do kontaktu při výkonu
své profese.

Patrik Smutný

Sběr odpadních obalů
Ve dnech 9., 10. a 11.8.2004 bude probíhat v naší

obci sběr odpadních obalů od mléka, džusů a
dalších výrobků (tetrapack). Občaném mohou uložit
zavázané pytle s tímto odpadem ke sběrovým
kontejnerům v obci. Nové igelitové pytle na tento
odpad lze stále vyzvednout na OÚ.

Helena Fialová

Muži OP Brno-venkov
1. Střelice 15 6 5 57:35 51
2. Moutnice 13 8 5 55:34 47
2. Vojkovice 14 4 8 65:60 46
4. Modřice 13 6 7 64:43 45
5. Rosice B 12 4 10 48:51 40
6. Měnín 12 3 11 65:58 39
7. Říčany 12 3 11 55:40 39
8. Šlapanice B 10 5 11 47:35 35
9. Želešice 11 2 13 44:63 35
10. Zbraslav 10 3 13 34:41 33
11. Ořechov 8 5 13 40:48 29
12. Opatovice 6 9 12 33:56 27
13. Podolí 7 5 14 38:45 26
14. Kupařovice 6 5 15 36:72 23

Fotbalový oddíl TJ Sokol Střelice

Fotbalová sezóna 2004/05
Po třech týdnech volna zahájili muži přípravu

na další fotbalovou sezónu.
Doplnění kádru je v současné době v jednání.

Tým opustil Přemek Ryšavý, který se po třech
letech vrací zpět do Ořechova, Luboš
Novák,Ondra Krejčí a Vašek Driml odcházejí
na roční hostování tamtéž. Příchody do Střelic
jsou v současné době v jednání. V případě, že se
vše podaří, rozšíří kádr Střelic tito hráči: Radek
Sedlák z Řečkovic, Jiří Procházka z SC Znojmo a
fotbalové veřejnosti jistě známa osobnost Jiří
Sláma st. z H. Heršpic.

Do nového ročníku fotbalových soutěží náš
oddíl přihlásil nově mužstvo dorostenců a
tradičně žáků. Z přípravky odešel do vyšší
žákovské kategorie větší počet chlapců, nicméně
ti, kteří zůstali, budou hrát fotbal dále. Výbor
fotbalového oddílu se dohodl se sousedními
Radosticemi a střeličtí budou hrát za sousední
obec. Chtěl bych touto cestou ujistit rodiče,
že v dalším roce budeme opět tuto kategorii
př ihlašovat, neboť  nám dorostou další,
dnes šestiletí žáčci, pro které klání s desetiletými
nemá dle našeho názoru smysl. Přípravka
Radostic se střelickými chlapci odehraje
podzimní sezónu v Radosticích a naskýtá
se možnost, aby na jaře hráli u nás doma.

Závěrem tohoto přehledu bych chtěl požádat
střelickou veřejnost, aby zachovala přízeň
střelické kopané. Přehled rozlosování
žákovského a dorosteneckého týmu bude uveden
v následujícím zpravodaji.

Za výbor FK Josef Šimerda

Žáci III. třída skupina C
1. Modřice 11 2 1 48:15 35
2. Kupařovice 10 1 3 38:11 31
3. Střelice 7 2 5 29:13 23
4. Ořechov 6 2 6 31:31 20
5. Želešice 5 3 6 50:30 18
6. M.Bránice 4 3 7 25:33 15
7. Prštice 3 3 8 17:53 12
8. Řeznovice 2 0 12 10:62 6

Přípravka skupina B
1. FC Ivančice 11 3 0 102:12 36
2. Modřice 9 2 3 82:20 29
3. Ořechov 7 4 3 60:28 25
4. Pohořelice 5 7 2 90:38 22
5. Střelice 5 5 4 62:28 20
6. Zbýšov 5 3 6 65:32 18
7. Židlochovice 2 0 12 35:68 6
8. DFC Ivančice 0 0 14 9:279 0

Vážení příznivci střelické kopané, před rokem
jsme na této straně s hrdostí oznamovali,
že mužstvo mužů postoupilo po více jak čtvrtstoletí
do Okresního přeboru Brno-venkov.

Dnes Vám s radostí oznamujeme, že vítězem OP
Brno-venkov za ročník 2003/04 se stal tým FK Sokol
Střelice a postoupil tak po 45 letech do I.B třídy
Jihomoravských fotbalových soutěží.

Na postupu se podíleli tito hráči:
Petr Maťák, Pavel Haruda, Luboš Novák,

Filip Trnka, Lukáš Kazda, Robert Liška, Ruda Misák,
Zdeněk Weinstein, Zdeněk Šebeň, Tomáš Perna,
Jiří Sláma, Mirek Zezula, Milan Procházka,
Saša Zubíček, Richard Vaculík, Michal Dujka,
Libor Hanzelka, Přemek Ryšavý, Libor Pazour,
Robert a Michal Musilové.

Trenér Josef Šimerda a asistenti Petr Smištík a
Mirek Ulbrich.

Rovněž v mládežnických soutěžích se
střelickým týmům dařilo.

Žáci pod vedením trenérů Zdeňka Rýznera a
Jaroslava Kroutila se umístili na medailovém
3. místě tabulky.

Fotbalový potěr, družstvo přípravky,
se v závěrečném součtu umístilo na pěkném
5. místě. Svůj volný čas, při výuce fotbalových
základů, věnovala trenérská dvojice Václav
Drahonský a Dana Rýznerová.

Výbor Fotbalového oddílu děkuje touto cestou
všem výše uvedeným, výboru Sokola Střelice a
všem podnikatelským subjektům, které se podílely
na materiální či finanční výpomoci.

Poděkování patří samozřejmě věrným střelickým
fanouškům, kteří svými hlasivkami a neustálým
bubnováním vytvořili, nejen na domácím hřišti,
ale i venku patřičnou fotbalovou atmosféru.

Konečné tabulky sezóny 2003/04:

Tabulka střelců
Vaculík 10
Sláma 9
Dujka 7
Hanzalka, Zezula 6
Misák, Šebeň 4
Weinstein 3
Ryšavý, Trnka, Kazda, 1
Haruda, Musil, Hladík
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Řeči o jazyce VIII
Konečně (nebo naneštěstí) začaly teplé dny a

noci. Ve sdělovacích prostředcích nám odborníci
doporučují, abychom dodržovali pitný režim. Mezi
potřebné tekutiny řadím i pivo konzumované
v přiměřeném množství. A proto jsem se začal
i zajímat, proč pivu říkáme zrovna pivo. Snad
každému je jasné, že název byl odvozen
od slovesa pít. Prý skutečně ve staré češtině
slovo pivo označovalo každou tekutinu, která byla
určena k pití. Protože ale existoval i výraz nápoj,
využila čeština později možnost zúžit význam
slova pivo pouze na nápoj vyráběný z chmele,
sladu a jiných ingrediencí.

V České televizi existuje nejstarší televizní
pořad, který se na počátku jmenoval a nyní opět
jmenuje Branky, body, vteřiny. Byly doby, kdy se
nazýval Branky, body, sekundy, a to v souladu
s tím, že od 1. ledna 1980 jsme přistoupili
k mezinárodní soustavě fyzikálních jednotek SI,
která zná jako časovou jednotku sekundu.
V devadesátých letech se televize vrátila
ke vteřinám. Jak to tedy s vteřinou a sekundou je.
Slovo sekunda (latinsky secunda) znamená
druhý. Sekunda tedy pojmenovává druhé dělení
hodiny. Prvním dělením vzniká minuta. Obrozenci
chtěli pro sekundu nalézt český termín, ten nešel
vytvořit od slova druhý: slovo družina již existovalo
a znamenalo něco zcela jiného. Využili proto ruské
slovo vtoroj (druhý), počeštili si jej na vterý a
od něho vznikla odvozenina vteřina (ostatně
název dne úterý, tj. druhý den v týdnu, má asi
stejný původ). Slovo vteřina se poprvé objevilo
v první učebnici matematiky napsané
premonstrátem Vojtěchem Sedláčkem v době
obrození. Co tedy teď? Máme užívat vteřiny nebo
sekundy? Jaký mají vlastně tato slova význam?
Přísně vzato, slovo vteřina dnes označuje pouze
úhlovou jednotku, ale je v běžné řeči i synonymem
pro jednotku časovou (nakonec vůbec nikdo
neřekne, že má na hodinkách sekundovou
ručičku), slovo sekunda označuje mezinárodní
fyzikální časovou jednotku (ale může označovat i
druhou třídu gymnázia nebo hudební interval).
Používání mezinárodní jednotky nikdo nemůže
nařídit nikomu pro běžný hovor, takže i televizní
moderátoři mohou říkat vteřina a televizní pořad
se může jmenovat Branky, body, vteřiny. Budeme
mít tedy i nadále pro pojmenování časové jednotky
jako rovnocenná synonyma vteřiny i sekundy.

Uživatel češtiny, který nad svým jazykovým
projevem přemýšlí, má někdy problém, zda má užít
např. v přísudku výraz jsem předvolán nebo jsem
předvolaný. V čem je problém: přídavné jméno
(např. mladý) může existovat i v tzv. jmenném tvaru
(mlád). Jmenné tvary přídavných jmen se však
již téměř neužívají, pociťujeme je jako knižní a
zastaralé, užíváme delší tvary (mladý, starý,
nemocný). Tento stav se nenápadně přenáší
i na příčestí trpné, což je neurčitý slovesný tvar,
který má rovněž jmenné koncovky (nesen, nesena,
neseno; bit, bita, bito). Pomocí příčestí trpného
tvoříme u sloves opisný trpný rod (jsem nesen).
Váháme-li tedy, jaký tvar užít, musíme si uvědomit,
že přídavné jméno vyjadřuje vlastnost, stav,
kdežto jmenný tvar příčestí trpného děj. Více nám
naznačí příklad.

Všechny náměty byly projednány velmi pečlivě
(děj, byla vykonána určitá činnost).

Pečlivě projednané náměty slouží jako podklad
pro další jednání (stav, vlastnost - existují
i neprojednané náměty).

Jindřich Mareš

85. výročí založení ÚSP
Dne 18. září 2004 v době od 9:30 - 16:00 se uskuteční pod záštitou hejtmana Jihomoravského kraje

ing. Stanislava Juránka oslava 85. založení Ústavu sociální péče pro mentálně postiženou mládež
ve Střelicích u Brna.

Program oslav:
• 9:00 - 17:00 hodin - Den otevřených dveří.
• 10:00 hodin - Zahájení oslav před NP - v případě deště v tělocvičně. Udílení pamětních listů dlouholetým

bývalým a současným zaměstnancům a dlouholetým obyvatelům ústavu. Prodejní výstava výrobků
klientů v terapeutických dílnách

• 11:00 hodin - Vystoupeni klientů ústavu - tanec Moravské besedy za doprovodu dechové
kapely Frajárenka.

• 11:30 - 13:30 hodin - Koncert dechové kapely Frajárenka.
• 11:30 - 12:30 hodin - Oběd - jídelna ústavu - klienti a službu konající personál.
• 12:30 - 13:30 hodin - Hosté včetně rodičů klientů a rodinných příslušníků zaměstnanců.
• 13:30 hodin - Odhalení pamětní desky k výročí založení ústavu Českou kongregací sester dominikánek
• 14:00 hodin - Děkovná mše sv. v areálu ústavu (za nepříznivého počasí v kapli sester dominikánek)
• 15:00 hodin - Posezení s hosty u kávy - jídelna.
• 16:30 hodin - Rozloučení s hosty a ukončení oslav.

Mgr. J. Kubalčíková, ředitelka ÚSP Střelice

Tábor ve Smrku

do Třebíče vykoupat se do krytého bazénu a
navštívit Židovskou čtvrt. Další výlety do blízkého
okolí jsme podnikali po oddílech na kolech.
Ve čtvrtek 15.7. jsme jeli na kole do Budišova
na zámek, kde se nachází depozitář živočichů.

Odměnou celotáborové hry bylo jedno území.
V pátek 16.7. se hrála celotáborovka o Řím.
A  i když měl někdo jenom jedno území, mohl vyhrát
celou celotáborovou hru.

O Řím se utkaly tyto legie: Marcus Aurelius,
Áresova legie, Parisova družina, Patricie, Bílá liga,
Gladiátoři. Přestože velkým favoritem byli Gladiátoři,
Řím vyhrála Bílá liga.

Celý tábor jsme ukončili v pátek večer táborákem,
u kterého byly dětem předány diplomy.

Chtěli bychom poděkovat všem těmto lidem,
kteří se o nás celých 14 dnů starali: Caesarovi a
hlavnímu vedoucímu Janu Havlenovi; všem
oddílovým vedoucím: Jitce Brhelové, Janě Poulové,
Yvoně Eichmeierové, Sylvě Havlenové, Tomáši
Matuštíkovi, Jiřímu Shornému, Radku Háňavkovi,
zdravotnici Petře Vidlákové, kuchařkám Lidě
Holasové, Daně Wehrenbergové a kuchaři Vojtovi,
praktikantům Tomáši Klingerovi, Lindě Eichmeierové,
Petře Zapletalové, Ivetě Pavelcové a Michalu
Vykoukalovi, ekonomu Richardu Hájkovi.

Ještě jednou děkujeme všem těmto lidem
za krásný tábor, protože bez nich by nebyl.

Terezie Šimková a Zuzka Švestková

Áresova
U polňačky jsem potkala hada

a to byla velká zrada.
Chtěl mě uštknout už,

ale měla jsem nůž.
V táboře jsem to všem řekla

a játra s bramborama u toho snědla.
Vedoucí mě do stanu poslali,
abychom se na to vyspali.

Ráno jsme kolem rybníka po legiích chodili
a rukavice na rukou nosili.

Nějakej trouba šel do sklepa
a srazil ho tam Pepa.
Šel tam spravit komín

a zakopl o kmín.

Jako každý rok pořádalo ve dnech 4. - 17.7.2004
SRPZŠ při Základní škola ve Střelicích letní tábor
ve Smrku. Zúčastnilo se 64 dětí a ty byly rozděleny
do oddílů k sedmi vedoucím.

Letošní tábor nesl název „Za slávu Říma“,
a tak si nás vedoucí rozdělili do legií Římanů,
kteří dobývali různá území a nakonec i Řím.

Téměř každý den jsme hráli celotáborové hry a
jezdili jsme i na výlety. Ve středu 7.7. jsme navštívili
jihlavskou ZOO a katakomby. Jelikož nám nepřálo
počasí, tak jsme se 13.7. rozhodli, že pojedeme

Termínová listina muži - podzim 2004
Datum Den Čas Los Kolo
1.8. ne 17:00 Střelice - Čebín ( pohárové) Poh
7.8. so ? Turnaj v Soběšicích Př
8.8. ne 17:00 Střelice - Líšeň (pohárové) Poh
14.8. so 16:30 Moravská Slávia - Střelice 1
22.8. ne 16:30 Střelice - A.S.A. ES Únanov 2
28.8. so 16:30 MR Znojmo - Střelice 3
5.9. ne 16:30 Střelice - Čechie Zastávka 4
11.9. so 10:30 Kohoutovice B - Střelice 5
19.9. ne 16:00 Střelice - FK Hatě 6
26.9. ne 16:00 Baník Zbýšov - Střelice 7
3.10. ne 15:30 Střelice - Popice 8
10.10. ne 15:30 Bohunice B - Střelice 9
16.10. so 15:00 Popůvky - Střelice 10
24.10. ne 15:00 Střelice - Újezd u Brna 11
30.10. so 14:00 Šaratice - Střelice 12
7.11. ne 13:30 Střelice - SK Křenovice 13
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sečtu jednotky s desítkami a provedu jejich
umocnění na druhou, tak obdržíme čísla: 9, 81,
144, 144, takže řešení úlohy vyhovují dvě čísla,
a to 27 a 48.

Druhý příklad:
Označme si x počet korunových mincí a y počet

pětikorun. Potom částka, kterou jsem vlastnil,
byla x+5y. Z podmínky úlohy plyne rovnice:

(x+5y) - (x+5y)/3 = y+5x

a z této rovnice  úpravou obdržíme vztah mezi x a y:
y = 13x/7.

Víme, že y je celé číslo, takže, aby to bylo
splněno, musí být x násobek sedmi. Postupně
vyzkoušíme:

x = 7, potom y = 13 a x+5y = 72, což nevyhovuje
podmínce být větší než 140.

x = 14, potom y = 26 a x+5y = 144, toto možné
řešení ověříme dále.

x = 21, potom y = 39 a x+5y = 216,
což nevyhovuje podmínce být menší než 150.

Takže, když mám 14 korunových mincí a 26
pětikorun, tak mám na začátku celkem 144 korun.
Když utratím třetinu peněz, to je 48 korun, tak mi
zbude 98 korun a to je 26 korunových mincí a 14
pětikorun, takže je to skutečně opačný stav mincí
než jsem měl na počátku.

Na dovolenou opět nějaké další hádanky,
možná trošku těžší. Jde o hlavolamy z oboru
matematické logiky:
1. Král a jeho tři dcery
Král měl tři dcery: Anežku, Bertu a Cecílii. Anežka

vždycky mluvila pravdu, Berta vždycky lhala a
Cecílie někdy mluvila pravdu a někdy lhala. Ke dvoru
přijel cizí princ, aby se ucházel o pravdomluvnou
Anežku. Král jej zavedl do trůnní síně, kde všechny
tři dcery seděly vedle sebe. A že princi Anežku dá,
pokud pozná, která z nich to je. Přitom smí každé
z nich položit jedinou otázku. Princ chvíli přemýšlel
a pak položil všem tutéž otázku: „Jak se jmenuje
princezna, která sedí uprostřed?“ Princezna sedící
vlevo odpověděla: „Anežka.“ Princezna sedící
uprostřed odpověděla: „Berta.“ Princezna sedící
vpravo řekla „Cecílie.“ Princ se jen maličko zamyslel
a princeznu podle odpovědí poznal.
Která z princezen je pravdomluvná Anežka?

2. Pokoj v motelu
Stojíte v místnosti, ve které jsou tři vypínače a

dveře. Dveře vedou chodbou do druhé místnosti,
ve které jsou tři žárovky. Každá žárovka je
propojena s jedním z vypínačů ve druhé místnosti.
Z místnosti s vypínači není vidět do druhé místnosti.
Vypínače jsou označeny zapnuto/vypnuto. Máte
zjistit, která žárovka patří ke kterému vypínači
za následujících podmínek:
• V místnosti s vypínači můžete být, jak dlouho chcete.
• Zapínat a vypínat můžete kterýkoli vypínač,

kolikrát chcete.
• Až skončíte v místnosti s vypínači, projdete

dveřmi do místnosti se žárovkami.
• Jakmile projdete dveřmi do místnosti se

žárovkami, nesmíte se vrátit zpět do místnosti
s vypínači a musíte určit, která žárovka patří
ke kterému vypínači.

Pozn.: Elektřina funguje bez poruch. Dráty
nevytahujte, to není řešení. Žárovky neprasknou.

Takže hodně úspěchů při řešení.

Luděk Sklenář

Zajímavost pro bystření mysli
A na dovolenou k vodě znovu malé rozptýlení...

Řešení hádanek z minulého čísla:

První příklad:
Označme si toto číslo jako z. Dá se vyjádřit

zápisem z = 10x+y, kde x jsou desítky čísla a y jeho
jednotky. Podle zadání platí nyní rovnice:

(10x+y)/(x+y) = (x+y)/3.

Po vynásobení rovnice společným jmenovatelem
3(x+y) dostaneme rovnici:

3(10x+y) = (x+y)2 a tedy 3z = (x+y)2.

Trojnásobek hledaného čísla je tedy druhá
mocnina nějakého čísla (přesněji součtu jednotek
a desítek hledaného čísla a tato druhá mocnina musí
být dělitelná třemi. Takže si napíšeme všechny
druhé mocniny čísel takových, aby byly dělitelné
třemi a výsledek po dělení třemi aby byl dvouciferné
číslo. Jsou to následující čísla: 36, 81, 144, 225.

Vydělená třemi dají 12, 27, 48, 75 jako možná
hledaná čísla. Když nyní u těchto čísel postupně

Střelické kulturní žně
srpen 2004

pátek 6.8.   LETNÍ KINO
Místo: areál koupaliště, pořádá: Jiří Polešák

sobota 7.8.   DISCOVEČER
Místo: prostranství u Sokolovny, pořádá: Pohostinství SOKOLOVNA

pátek 13.8.   LETNÍ KINO
Místo: areál koupaliště, pořádá: Jiří Polešák

sobota 14.8.   COUNTRYBÁL
Od 20 hodin taneční večer se skupinou MARANTA.

Místo: prostranství u Sokolovny, pořádá: Sešlost

pátek 20.8.   LETNÍ KINO
Místo: areál koupaliště, pořádá: Jiří Polešák

sobota 23.8.   LETNÍ NOC
Od 20:00 hodin, tradiční myslivecká kuchyně.

Místo: prostranství u Hasičky, pořádá: MS Výrovka + SDH Střelice

pátek 27.8.   LETNÍ KINO
Místo: areál koupaliště, pořádá: Jiří Polešák

sobota 28.8.   BENÁTSKÁ NOC
Taneční zábava za svitu lampionů.

Místo: areál koupaliště Sluníčko, pořádá: Jiří Polešák

Změny a aktuální informace na plakátech pořadatelů nebo na:
www.streliceubrna.cz/akce

Obec Střelice děkuje pořadatelům a přeje návštěvníkům akcí hezký zážitek.
Vydala kulturní komise obecního úřadu Střelice u Brna.

Proběhlo - Pro nejmenší
Za parného sobotního odpoledne 26.6. se vydalo

hledat Vanecký poklad kolem patnácti předškoláků.
Děti měly za úkol projít trasu s devíti stanovišti, kde
plnily úkoly, ať už ryze sportovní, tvůrčí nebo
takové, při kterých si procvičily paměť a všímavost.

Všem dětem, zvláště pak těm tříletým, patří
pochvala za zápal, se kterým zdolávaly úkoly
i náročný terén. Možná mnohé bolely nožky,
ale při objevení zaslouženého pokladu si na únavu
nikdo už nevzpomněl.

Děkuji tímto za pomoc při přípravě
hry paní M. Zborovské

a M. Novotné.

Za střelické
středisko

Wahinkpe
E. P.


